
Beskæftigelsesministerens besvarelse af spørgsmål nr. 81 af
7. september 2005 fra Folketingets Socialudvalg (Alm. del – 
bilag 1). 

Spørgsmål nr.  81.     
Ministeren bedes kommentere vedlagte artikel fra Kofoeds Avis, september 
2005, og ministeren bedes i den forbindelse stille konkrete forslag til, hvad 
den omtalte person Annie skal gøre for at komme ud af den nuværende situa-
tion og ind på arbejdsmarkedet?

Svar:  
Jeg synes, at ordningen med fleksjob, som har eksisteret siden 1998, har væ-
ret en succes. Den har i vid udstrækning medvirket til, at personer, som har 
en varig og væsentlig nedsættelse af arbejdsevnen, har mulighed for at bruge 
restarbejdsevnen på arbejdsmarkedet. 

Jeg er imidlertid også opmærksom på, at mange af de personer, som er ble-
vet visiteret til fleksjob, desværre ikke er kommet i fleksjob. Jeg er desuden
klar over, at jo længere tid, der går, inden man finder et fleksjob, jo større er 
risi koen for, at man mister troen på egne evner. 

Dette og andre problemer er nyligt behandlet af en arbejdsgruppe med delta-
gelse af Finansministeriet, Økonomi- og Erhvervsministeriet, Socialministe-
riet, Kommunernes Landsforening og Beskæftigelsesministeriet. Arbejds-
gruppen har afleveret rapporten Udviklingen i fleksjobordningen, og på bag-
grund af de temaer, som rapporten beskriver, har jeg taget initiativ til en 
drøftelse med forligspartierne bag førtidspensionsreformen om, hvad vi i 
fæl lesskab kan gøre for at løse de problemer i fleksjobordningen, som vi står 
overfor. 

Jeg kan ikke kommentere direkte på den konkrete sag, men jeg vil mene, at 
personer i en situation som den beskrevne, skal bede kommunen om rådgiv-
ning om, hvordan vedkommende kan komme ud af den fastlåste situation.
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